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Aki keres, talál
Nemrégiben szentek ereklyéi érkeztek Dunaszerdahelyre, 
a lengyel Szent II. János Pál pápa és Boldog Jerzy Popielusz-
ko atya ereklyéi, a Lengyel–Magyar Akadémia keretében. Si-
kabonyban gyermeknap, majd nagy sikerű főzőverseny volt, 
másutt meg koncert, kültéri fesztivál, előadás, filmvetítés, 
könyvbemutató igyekszik megszólítani az érdeklődőket. 

Milyen sok a program! Mégis, talán kivétel nélkül elmond-
ható, egyre kevesebben kíváncsiak rájuk – mintha egyre 
csökkenne a vágy a közösségben megélt programok iránt. 

Nem tudtam róla – hangzik sokszor a válasz, pedig éppen 
olyan kort élünk, ahol bizony az információk a tenyerünkben 
lévő telefonban gyűlnek egyre-másra. És ott bizony nagy a 
bőség – vagy leginkább annak a zavara… 

Mert sok esetben nem elég csak annyit tennünk, hogy 
a közösségi hálók hírfolyamait görgetjük, és az elénk villanó 
programra rákattintunk. Ha ugyanis csak az ilyen „digitális 
véletlenre” hagyatkozunk, biztosan elő fog fordulni, hogy 
nem fogunk a bennünket valóban érdeklő dolgokról, esemé-
nyekről, programokról, de számos más dologról sem érte-
sülni. 

Mert bizony az algoritmus nem mindent kínál fel nekünk, 
nem minden hírt „görget elénk” – ráadásul a benne munkál-
kodó mesterséges intelligencia megpróbál bennünket for-
málni és deformálni, irányítani, nem pedig kiszolgálni.

Meg kell hát tanulni keresni, hiszen az információhömpö-
lyegben kevés csak a ráhagyatkozás. Tudatosnak kell lenni 
nemcsak a hírfogyasztásban, de abban is, hogy ki tudjuk vá-
lasztani, mi az, ami valóban érdekel bennünket, ami tényle-
gesen feltölt, ami a mi közegünk valósága – nem pedig a vir-
tuális világ „csalóka kivetítődése”, az irigylésre méltó pompa 
és bőség bugyra…

Régi a mondás: aki keres, talál. És aki valóban szeretne ki-
csit eligazodni az információk tengerében, annak szüksége 
van biztos pontokra, világítótornyokra. Esetünkben például 
érdemes végignézni a felhasználóbarát dunaszerdahelyi.sk 
városi hírportált, hiszen ott találjuk azokat a legfontosabb 
dunaszerdahelyi híreket, programokat, történéseket, ame-
lyek a körülöttünk lévő szűkebb világot formálják. Hogy tud-
junk róla és hogy ne maradjunk le róla… 

Nagy Attila főszerkesztő

Nagy Attila felvétele
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Vermesovu vilu čaká obnova
PRIMÁTOR ODPOVEDÁ

JUDr. Zoltán Hájos
primátor mesta Dunajská Streda

V rámci programu Interreg HU-SK 
s  názvom „#smARTtacross – slo-
vensko-maďarská spolupráca v záuj-
me záchrany miestneho umeleckého 
a kultúrneho dedičstva“ bude v blízkej 
budúcnosti zrekonštruovaná jedna 
z  ikonických stavieb Dunajskej Stre-
dy, Vermesova vila, v ktorej sídli Galé-
ria súčasných maďarských umelcov. 
Na podrobnosti sme sa pýtali primá-
tora JUDr. Zoltána Hájosa.

Mnohí si ešte pamätajú, že vila pred-
tým fungovala ako externé pracovisko 
Slovenskej národnej galérie. Samo-
správa mesta Dunajská Streda budovu 
odkúpila v roku 2005 a po potrebných 
rekonštrukčných prácach sa do nej 
presťahovala Galéria súčasných ma-
ďarských umelcov (GSMU).

Naším cieľom bolo poskytnúť dôstoj-
né priestory pre GSMU a podporiť tak 
súčasné maďarské umenie a maďar-
ských umelcov žijúcich na Slovensku. 
Pochopiteľne, kto pozná prácu galérie, 
ten vie, že popri tom, že poskytuje prí-
ležitosti na predstavenie sa miestnym 
umelcom, svoje priestory úspešne za-
požičiava aj významným súčasným 
umelcom z celej Karpatskej kotliny. 
Veľký záujem sprevádza dočasné ex-
pozície galérie, ale aj jej umelecké ko-
lónie – tam vzniknuté diela umelci ná-
sledne darujú do zbierky galérie, ktorú 
tak významne obohacujú, vďaka čomu 
narastá jej ideová hodnota.

Samozrejme, budova galérie okrem 
toho, že hostí pôsobivé výstavy GSMU, 
zároveň poskytuje aj priestor pre ne-
spočetné množstvo ďalších kultúrnych 
a spoločenských podujatí. Ako príklad 
spomeniem odovzdávanie Ceny sv. Ju-
raja, či tematické prednášky a bohatú 
ponuku koncertov.

V roku 2005 budova prešla obnovou, 
avšak uplynulých dvadsať rokov sa 
podpísalo aj na jej priestoroch a preto 
v  súčasnosti je ďalšia rekonštrukcia 

stále potrebnejšia a naliehavejšia. Sa-
mospráva na ňu v uplynulom desaťročí 
viackrát hľadala možnosti: obrátili sme 
sa okrem iného na Ministerstvo kultú-
ry SR, či dokonca na Nórsky fond. Do-
vtedy sme museli z vlastných zdrojov 
vymeniť napríklad plynový kotol a vyko-
nať početné drobné opravy v  tejto bu-
dove, ktorá je zaradená medzi národné 
kultúrne pamiatky.

Teraz sa nám v rámci programu Inter-
reg HU-SK v spolupráci s maďarským 
mestom Győr s právami župy konečne 
podarilo uspieť so spoločným projek-
tom na rekonštrukciu Vermesovej vily 
s rozpočtom 700 000 eur. Vďaka tomu 
budovu čaká rozsiahla obnova a verí-
me tomu, že v nasledujúcich desaťro-
čiach budú jej priestory naďalej dôstoj-
ne hostiť diela súčasných maďarských 
umelcov.

Modernizácia budovy je dôležitá z te-
pelno-technického hľadiska (v záujme 
zníženia energetickej náročnosti objek-

tu). Nevyhnutná je aj obnova strechy, 
výmena okien a dverí.

Okrem urgentných prác budú zreno-
vované vnútorné priestory a fasáda vily.

Obnovy sa však dočká nielen sa-
motná emblematická budova mesta 
Dunajská Streda, ale aj zeleň okolo 
nej, vďaka čomu vznikne moderný ko-
munitný priestor vhodný na stretnutia 
milovníkov umenia.

Zmluvu sme podpísali teraz v júni 
a na dokončenie projektu máme jeden 
a pol až dva roky,  do konca decembra 
2026. Náš projektový partner, mesto 
Győr sa v rámci žiadosti uchádzalo 
o obnovu svojej budovy Vaskakas, kto-
rá sa tak tiež dočká potrebnej obnovy. 
Musím dodať, že naša celková spolu-
práca s Győrom bola doteraz výborná, 
takto sa nám podarilo zrekonštruovať 
napríklad breh jazera v Thermalparku. 
Naším ďalším „hmatateľným“ spoloč-
ným projektom bude teda rekonštruk-
cia Vermesovej vily.



3www.dunaszerdahelyi.sk • www.dunajskostredsky.skHLÁSNIK

Megújul a Vermes-villa
A POLGÁRMESTER VÁLASZOL

Dr. Hájos Zoltán
Dunaszerdahely város polgármestere

A „#smARTtacross - Szlovák-Magyar 
közös együttműködés a helyi művé-
szeti és kulturális örökség megőrzé-
séért” című Interreges HUSK program 
keretén belül a közeljövőben megújul 
Dunaszerdahely egyik ikonikus épü-
lete, a Kortárs Magyar Galériának 
otthont adó Vermes-villa. Ennek rész-
leteiről kérdeztük Hájos Zoltán pol-
gármestert.

Sokan emlékeznek még, hogy koráb-
ban a villa a Szlovák Nemzeti Galéria 
kihelyezett részlegeként működött, 
majd 2005-ben Dunaszerdahely Város 
Önkormányzata megvásárolta az épü-
letet, és a szükséges átalakítások után 
a Kortárs Magyar Galéria költözött oda.

A cél akkor is az volt, hogy az ön-
kormányzat méltó helyet biztosítson 
a Kortárs Magyar Galériának, így tá-
mogatva a kortárs magyar művésze-
tet, illetve a Felvidéken élő magyar 
művészeket. Persze az intézmény 
munkájából kitűnik, hogy nemcsak a 
helyi művészeknek ad bemutatkozási 
lehetőséget, hanem szerte a Kárpát-
medencéből idevonzza a jeles kortárs 
alkotókat. A galéria időszakos kiállítá-
sai, de művésztelepei is híresek, s az 
ott született alkotásokat a művészek a 
galéria gyűjteményének ajándékozzák, 
gazdagítva így annak gyűjteményét, 
amely ekképp egyre nagyobb eszmei 
értéket képvisel.

Természetesen a galéria épülete nem 
csupán a Kortárs Magyar Galéria kiállí-
tásainak ad otthont, hanem számtalan 
más kulturális rendezvénynek, közéleti 
eseménynek biztosít színhelyet – csak 
a példának okáért említhetjük a Szent 
György-díj átadását, vagy a számtalan 
bemutatót, koncertet is.

A 2005-ös felújítás az akkori keretek 
között modern és korszerű volt, ám az 
elmúlt húsz esztendő bizony nyomot 
hagyott a villa épületében is, így egyre 
inkább szükségessé, illetve sürgetővé 
vált az épületnek a megújítása.

Az önkormányzat az elmúlt évtized-
ben többször kereste ennek a lehető-
ségeit, így pályáztunk a Szlovák Köztár-
saság Kulturális Minisztériumánál is a 
felújítására, de próbálkoztunk például 
a Norvég Alapnál is. Addig is saját for-
rásból kellett lecserélnünk a gázüzemű 
kazánt például, vagy számos kisebb 
javítást eszközölni a nemzeti kulturális 
örökségként nyilvántartott műemlék-
ben.

Most az Interreges HU-SK program 
keretén belül Győr megyei jogú város 
együttműködésével sikerült végül egy 
közös pályázatot elnyernünk a Ver-
mes-villa rekonstrukciójára, 700 ezer 
eurós kerettel. Ennek fényében az épü-
let megújul, s bízunk benne, hogy így 
a következő évtizedekben továbbra is 
vendégül tudja látni a kortárs magyar 
művészek alkotásait.

Az épület modernizációja nemcsak 
hőtechnikai szempontból lesz fontos, 
hiszen csökken majd az energiafo-

gyasztás, de szükséges már a szerke-
zeti felújítás is, főleg a tetőzetre vonat-
kozóan, illetve sürgető a nyílászárók 
cseréje is.

Az elkerülhetetlen munkálatok mel-
lett még helyreállítjuk a villa homlokza-
tát, de a belső terek is megújulnak.

De nem csupán Dunaszerdahely vá-
ros emblematikus épülete újul meg, 
hanem a körülötte lévő zöldterület is, 
hogy modern közösségi teret biztosít-
son, ahol a művészet iránt fogékonyak 
tudnak találkozni egy-egy rendezvény 
kapcsán.

A szerződést most júniusban írtuk 
alá, és 2026 december végéig másfél-
két évünk van a projekt befejezésére. A 
győriek a Vaskakas épületével pályáz-
tak, azt újítják meg. Hozzá kell tennem, 
Győrrel eddig is kiváló volt az együtt-
működés, így sikerült megújítanunk 
például a fürdőtó partját, most pedig az 
újabb „kézzel fogható” projektünk Győr 
városával a Vermes-villa felújítása lesz. 
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Zasadnutie zastupiteľstva

Samospráva zasadala 25. júna – 
mestskí poslanci okrem iného schvá-
lili zmenu rozpočtu mesta a dodatok 
k všeobecne záväznému nariadeniu 
súvisiacemu s parkovacím poriadkom 
a schválili názvy nových ulíc v meste.

Vďaka zmene rozpočtu č. 2/2024 
bude uskutočnených niekoľko investí-
cií, okrem už začatých úprav ciest 
sa zmodernizuje napríklad detské ihris-
ko v Ružovom háji. V súvislosti s pláno-
vaným investičným zámerom na ceste 
I/63 (výstavba kruhových objazdov) sa 
rozšíri kruhový objazd pri Potravinách 
Baranyai. Obnoví sa aj podlaha Spolo-
čenského domu Ignáca Sikabonyi Gálf-
fyho v Malom Blahove. V  klube dôchod-
cov sa vymenia stoly a stoličky a zvýši 
sa aj rozpočet vzdelávacích inštitúcií. 
Mesto pritom neznížilo celkovú sumu 
(254 934 €) poskytnutú na dotácie 
v  rámci programu „Podpora všeobec-
ne prospešných služieb, všeobecne 
prospešných účelov alebo verejnopro-
spešných účelov v roku 2024.“ 

Od 1. septembra bude novelizované 
aj všeobecne záväzné nariadenie mes-
ta o dočasnom parkovaní vozidiel na 
vymedzených úsekoch mesta. O zme-
ne nariadenia samospráva rozhodla 
z  dôvodu viacerých sťažností verej-
nosti. Keď sa totiž prihlásení obyvate-
lia s  trvalým pobytom (tzv. rezidenti) 
vrátia večer z práce domov, v modrej 
zóne nenachádzajú voľné parkovacie 
miesta, pretože na nich parkujú cu-
dzie autá majiteľov, ktorých väčšina 
nebýva v dotknutej lokalite. V súčas-
nosti platné nariadenie o parkovaní 
umožňuje to, aby na sídliskách každý 
deň v týždni od  8:00 do 23:59 mohol 
zaparkovať ktokoľvek, bez ohľadu na 
to, či ide o  modré (rezidentné) alebo 
biele (alternatívne) parkovacie miesta. 
(Výnimkou je centrum mesta, kde je 
parkovanie cez pracovné dni do 17:59 
spoplatnené. Od 18:00 do 23:59 však aj 
tam môže parkovať ktokoľvek na kto-
romkoľvek farebne vyznačenom parko-
visku.)

Žiaľ, ako sa v praxi ukazuje, tento 
systém neslúži záujmom prihláse-
ných obyvateľov s trvalým pobytom, 
keďže do polnoci v súlade s ním môže 

ktokoľvek parkovať so svojím autom 
tam, kde chce. Práve tento problém 
má riešiť úprava VZN č. 6/2023. No-
velou VZN, podľa ktorej by sa upravila 
doba bezplatného parkovania z polnoci 
na 22:00, by sa zvýhodnili tí obyvatelia, 
ktorí splnili požiadavky samosprávy, sú 
teda prihlásení na trvalý pobyt, poctivo 
platia vyrubenú daň a ďalšie poplatky 
a disponujú platnou mestskou vernost-
nou kartou.

Okrem toho bude od 1. januára 2025 
systém regulovaného denného parko-
vania platiť na Neratovickom námestí, 
Ružovom háji, časti Jilemnického ulice 
a Rybnom trhu. (Podrobnostiam zmien 
parkovania sa neskôr budeme venovať 
podrobnejšie.)

Na zasadnutí pomenovali aj novo-
vzniknuté ulice v meste. Spojovacia 
cesta spájajúca Športovú ulicu a Ma-
lodvornícku cestu ponesie názov Ces-
ta Blahoslavenej Panny Márie, malo-
blahovská Čigérska ulica bude dlhšia 
a nové ulice vedľa budú pomenované 
nasledovne: Ulica svätého Imricha, 
Ulica svätej Margity, Číkska ulica (ná-
zov ryby, pôvodný menodarca názvu 
„csigéri”) a Platanová ulica. Predĺži sa 
aj Győrská ulica a ulice vedľa nej budú 
pomenované po ďalších družobných a 
partnerských mestách Dunajskej Stre-

dy. Pribudne Ulica Dalaman, Ulica Jim-
bolia a Zalaegerszegská ulica. V časti 
Florida Villa Park pri Thermalparku 
vznikne niekoľko nových ulíc. Predĺži 
sa Kaplnská ulica, nové ulice sa budú 
menovať Husárska ulica, Ulica Andrása 
Hadika, Kapitánska ulica, Ulica biskupa 
Mártona Biróa, Ulica Ignáca Ollého, 
Farkasszegská ulica a Cirkevná ulica.

V súvislosti s novými ulicami boli 
upravené aj všeobecne záväzné naria-
denia o určení spádových ulíc pre zara-
denie dieťaťa na povinné predprimárne 
vzdelávanie do materskej školy a VZN 
o určení školských obvodov pre základ-
né školy v zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta Dunajská Streda. Zastupiteľstvo 
hovorilo o úprave výmery pozemku 
cyklistického chodníka pri Povodskej 
ceste a revitalizácii Námestia sv. Štefa-
na. Od 1. januára budúceho roka spustí 
mesto prepravnú službu pre odkáza-
ných na individuálnu prepravu, ktorú 
bude možné využívať za symbolický 
poplatok.

V závere zasadnutia sa uzniesli 
na harmonograme zasadnutí mestské-
ho zastupiteľstva na 2. polrok kalendár-
neho roka, podľa ktorého samospráva 
najbližšie zasadne 24. septembra a 26. 
novembra.

(nagy), foto: Rózsár



5www.dunaszerdahelyi.sk • www.dunajskostredsky.skHLÁSNIK

Ülésezett a képviselő-testület

Soros ülését tartotta az önkormány-
zat június 25-én – a képviselők a plé-
numon egyebek mellett a költségve-
tés módosítását, illetve a parkolási 
rendelet kiegészítő módosítását is jó-
váhagyták, de új utcákat is elnevez-
tek. 

A 2024-es költségvetés második mó-
dosításával több beruházást is megva-
lósítanak, a megkezdett útfelújítások 
mellett például a Rózsaligetben ját-
szóteret korszerűsítenek, kiszélesítik a 
Baranyai körforgalmat a várható 63-as 
útberuházás (körforgalmak építése) 
miatt, de megújul a Sikabonyi Gálffy Ig-
nác Közösségi Ház padlózata is, vagy 
a nyugdíjasklubban lecserélik az aszta-
lokat és a székeket, illetve emelkedik az 
oktatásügy költségvetése is. Emellett 
nem csökkentette a város a civil szer-
vezetek és egyesületek pályázati tá-
mogatását, így összesen 254 934 euró 
összegben támogatja Dunaszerdahely 
önkormányzata azokat a szervezete-
ket, klubokat, társulásokat, amelyek 
a „Közhasznú szolgáltatások, általános 
közhasznú célok és közhasznú célok 
támogatása 2024” programban pá-
lyáztak a városnál a kultúra, a sport, az 
oktatás vagy valamilyen szociális tevé-
kenység kapcsán. 

Módosul a város általános érvényű 
rendelete is a gépjárművek Dunaszer-
dahely város által kijelölt szakaszain 
való ideiglenes parkolásáról, szeptem-
ber 1-jétől. Mindezt több lakossági 
panasz miatt indítványozta a hivatal. 
A bejelentkezett, állandó lakhellyel ren-
delkező lakosok (úgynevezett reziden-
sek) az esti órákban munkából haza-
érve ugyanis nem találnak számukra 
kijelölt parkolóhelyet a kék zónában, 
mert idegen autók állnak ezeken a 
helyeken, akik többsége ott sem lakik. 
Ezt a jelenlegi parkolási rendelet meg-
engedi, mivel a hét minden napján a 
lakótelepeken reggel 8:00-tól 23:59-ig 
regisztrációtól függetlenül bárki bár-
hol parkolhat, akár kék (rezidens), akár 
fehér (alternatív) parkolóról van szó. 
(Kivételt képez a belváros, ahol este 
17:59-ig a hétköznapi órákban fizetett, 
de este 18:00-tól 23:59-ig ott is bárki 
bármelyik színnel ellátott parkolóhelyre 
parkolhat.) 

A tapasztalat viszont sajnos azt mu-
tatja, ez a rendszer nem az állandó lak-
hellyel rendelkező beregisztrált lakosok 
érdekeit szolgálja, hiszen éjfélig bárki 
ott parkolta le az autóját, ahol akar-
ta. Most ezt szeretnék kiküszöbölni 
az érvényben lévő 6/2023 sz. rendelet 
módosításával, mely szerint az eddi-
gi 23:59-ről 22:00-re állítanák vissza 
az  ingyenes parkolási időtartamot, így 
kedvezve azoknak a lakosoknak, akik 
eleget tettek a testület által elfogadott 
követelményeknek, vagyis bejelentkez-
tek állandó lakhelyre, becsületesen fi-
zetik a kivetett adót és egyéb illetéket 
és rendelkeznek városi hűségkártyával 
is.

Emellett a nappali parkolási rend-
szert kiterjesztik még 2025. január 
1-jével a Neratovice térre, a Rózsaliget-
re, a Jilemnicky utca egy szakaszára és 
a  Halpiacra is. (A parkolás változásai-
nak a részleteivel bővebben is foglalko-
zunk majd.)

Új utcákat is elneveztek az ülésen, 
így a Sport utcát és a Kisudvarnoki 
utat összekötő átkötőút ezentúl Nagy-
boldogasszony út lesz, Sikabonyban 
a Csigéri utca hosszabb lesz, s mellette 
az új utcák a Szent Imre és Szent Mar-
git, a Csík (mint hal, a csigéri eredeti 

„névadója”), valamint a Platánfa neve-
ket kapják. A Győri utca is meghosz-
szabbítódik, és mellette a további test-
vér- és partnervárosok neveivel jelölik 
majd az utcákat. Így ott lesz Dalaman 
utca, Zsombolya utca, Zalaegerszegi 
utca is. A Thermálpark melletti Florida 
Villa részben több új utcanév is lesz, ott 
a Kápolna utca hosszabbítódik meg, 
s mellette lesz a Huszár utca, a Hadik 
András utca, a Kapitány utca, a  Biró 
Márton püspök utca, az Ollé Ignác 
utca, a Farkasszeg utca, illetve az Egy-
házi utca.

Az új utcákat egyben a városi fenn-
tartású alapiskolák vonzáskörzetébe is 
rendelték.

Szó esett a Pódafai út melletti kerék-
párút földterületének a rendezéséről, 
valamint a Szent István tér rendende-
zéséről is, illetve jövő év január 1-jével 
szociális taxiszolgálatot is indit a város 
rászorulók részére, amelyet szimboli-
kus összegért lehet majd igénybe ven-
ni. 

Végül az ülés végén meghatározták 
az év következő testületi üléseinek 
az  időpontjait is, amely szerint legkö-
zelebb szeptember 24-én és november 
26-án tanácskoznak a képviselők. 

(nagy), Rózsár Vince felvételei
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Csillagösvényen…

Csillagösvény találkozó címmel szer-
vezett többnapos, színes és értékes 
programsorozatot a Csaplár Benedek 
Városi Művelődési Központ. Az ingye-
nes eseményfolyamban volt kiállítás, 
elhozta Dunaszerdahelyre a Most 
vagy soha! című új magyar filmet, de 
nem maradt el a népművészeti test-
vértalálkozó vagy a rendhagyó szü-
lői értekezlet címmel szervezett elő-
adás sem. A programok fő szervezője 
a  Csaplár igazgatója, Takács Tímea 
volt. 

Öt programot kínált a Csillagösvény 
találkozó június 10-e és 14-e között. 
Első programként a Nagy-Győr jeles-
ségei – karrierek a 750 éves városban 
című kiállítás mutatta be testvérváro-
sunk, Győr múltjának egy szeletét, a ró-
mai kori Arrabonán, a középkoron és új-
koron át az ipari társadalomig. A tárlat 
különös hangsúlyal ismertette a város 
jeles személyiségeit és családjait, akik 
az adott időszakban meghatározó sze-
repet töltöttek be Győr fejlődésében, 
szolgálva tevékenységükkel és tudá-
sukkal a közösséget.

Június 11-én már Dávid Botond szé-
kelyudvarhelyi fotós szabadtéri kiállítá-
sát, a Geofolkot tekinthették meg az ér-
deklődők. A székelyföldi fotós egyedi, 
vonzóan színes képkiállítása a népvi-
seletekre koncentrált, egyfajta vizuális 
adatbázisa így annak a varázslatos 
világnak, amelyet ezeken a viseleteken 
keresztül őseink ránk örökítettek.

A művész szólt a hagyományos ru-
házat szépségéről és művésziségéről, 
a fotózás körülményeiről is. A rendkívül 
gazdag képanyag pedig „pillanatba zár-
ta”, s így a kíváncsi fiatalok és időseb-
bek számára is megmutatta a ruhada-
rabok bonyolult részleteit, élénk színeit, 
s általa gazdag kulturális örökségün-
ket, ünneplőbe öltözött generációnkat. 

A tárlatot követően mutatták be 
a Csaplárban a Most vagy soha! című 
magyar történelmi kalandfilmet, amely 
a márciusi ifjak, s különösen Petőfi 
Sándor szemszögéből mutatta meg 
1848. március 15-ének a történetét – 
kalandok, ármányok, izgalmas jelene-
tek közepette.

A nagy sikerű vetítést követően 
a Csaplár színháztermét megtöltő, há-

lás nézősereg pedig meghallgathatta 
a  film kreatív producerét, Rákay Phili-
pet, aki a kulisszatitkok közé kalauzolta 
el a nézőket, még inkább érdekesebbé 
téve általa az egyébiránt is izgalmas és 
kreatív jelenetekkel teli filmet.  

A Csillagösvény hetében népmű-
vészeti testvérvárosi találkozót is 
tartottak, ahol fellépett a bősi Tőzi-
ke és Kikerics Néptánccsoportok, 
a  Dunaszerdahelyi Közös Igazgatású 
Szakközépiskola tehetségei, valamint 
a Nemeshodosi és a Nagyabonyi Cite-
razenekar is. A Férfiak Klubjának nép-
szerű és ismert vezetője, Bedő Imre 
pedig A Férfienergia hét forrása cím-
mel tartott érdekfeszítő és tanulságos 
előadást.

A főszervező, Takács Tímea igazgató 
elmondta, „a Csillagösvény közössé-

günk számára mindig is szimbolikus 
jelentőséggel bírt, hiszen mi magyarok, 
anyaországiak vagy külhoniak, együtt, 
egy ösvényen megyünk, egy úton ha-
ladunk, s összetart bennünket a közös 
múltunk, a jelenünk, és előttünk a jövő. 
(...) A Csillagösvény találkozó így az 
az út, amelyen a testvérek egymáshoz 
érkeznek, mint egy család testvérei, mi-
kor hosszabb idő után találkoznak, és 
mesélnek egymásnak, elbeszélik, kivel 
mi történt”, tette hozzá.

Takács Tímea kiemelte azt is, hogy 
a találkozó igazi kapocs is szeretne len-
ni, s hogy a találkozás örömén túl van 
mindig mit tanulnunk egymástól, van 
mit átadnunk egymásnak.

(nagy)
A szerző felvételei



7www.dunaszerdahelyi.sk • www.dunajskostredsky.skHLÁSNIK

Odovzdali novú administratívnu budovu 
Žitnoostrovského múzea
Nová kancelárska a skladová budova 
Žitnoostrovského múzea bola ofici-
álne odovzdaná do užívania krajskej 
inštitúcii dňa 5. júna. Podujatie poctili 
svojou prítomnosťou v mene Trnav-
ského samosprávneho kraja župan 
Mgr. Jozef Viskupič a podpredseda 
župy Mgr. József Berényi, ako aj pri-
mátor Dunajskej Stredy JUDr. Zoltán 
Hájos.

„Budova, ktorá tu predtým stála, bola 
z hľadiska požiarnej bezpečnosti nevy-
hovujúca. Preto sme oslovili vedenie tr-
navskej župy a vznikol nápad na rekon-
štrukciu a rozšírenie pôvodnej budovy,“ 
začal svoj príhovor Mgr. Iván Nagy, ria-
diteľ Žitnoostrovského múzea.

„Trnavská župa – pán župan, vice-
župan, členovia zastupiteľstva, ako aj 
odbor kultúry porozumeli, že tento krok 
je nevyhnutný, aby múzeum mohlo 
naďalej plniť úlohy, ktoré mu vyplývajú 
zo zákona. A stalo sa ! Budova prešla 
úplnou prestavbou a rekonštrukciou, 
a to v najťažšom období. Stalo sa tak 
po období pustošenia covidu v ča-
soch, kedy inflácia dosahovala svoje 
maximá. Preto musím zdôrazniť: tento 
úspech považujem za menší zázrak 
a naša vďaka patrí trnavskej župe,“ do-
dal riaditeľ múzea.

„Jednou z hlavných činností, ktorým 
sa múzeá venujú, je uloženie a ochrana 
zbierok. Predmety, ktoré nie sú vystave-
né v expozíciách, múzeum uskladňuje 
v depozitoch. Uskladnenie sa deje urči-
tým spôsobom a za splnenia primera-
ných podmienok. V tomto bode musím 
vyzdvihnúť, že náročné činnosti, ktoré 
z dôvodu sťahovania depozitu počas 
rekonštrukcie boli nevyhnutné    – skla-
danie a demontáž policového systému, 
premiestňovanie zbierok, vedenie evi-
dencie, náročný proces revízie zbier-
kových predmetov – pracovníci múzea 
vykonali svojpomocne. To všetko s ma-
ximálnym nasadením a zároveň veľmi 
starostlivo. Vďaka Vám, milí kolegovia! 
Okrem našich kolegov patrí veľká vďa-
ka všetkým tým, ktorí nejakým spôso-
bom priložili ruku k dielu – od prípravy 
projektu, cez búracie práce, koordiná-
ciu činností, až po samotnú realizáciu 

a dokončenie stavby, spoločnosti EU-
ROPROJEKTDS-PLUS s.r.o., projekčnej, 
stavebnej i prepravnej firme. Vďaka 
všetkým, ktorí sa nejakým spôsobom 
pričinili o realizáciu tejto stavby,“ pokra-
čoval Iván Nagy.

„Dovoľte mi, aby som v súvislosti s to-
uto stavbou, upriamil pozornosť na fakt, 
že na pôvodný objekt bolo vybudované 
ďalšie podlažie, kde sme premiestnili 
administratívne priestory a  múzejnú 
knižnicu. Všetky tieto priestory spĺ-
ňajú štandardy zodpovedajúce potre-
bám 21. storočia. Aj za toto patrí vďa-
ka trnavskej župe. Všetky tieto kroky 
nám umožnili niekdajšie kancelárske 
priestory v historickej budove Žltého 
kaštieľa uvoľniť, a tým zároveň vytvo-
riť nové možnosti na rozšírenie stálej 
expozície múzea. A toto je splneným 
snom každého múzea (a každého riadi-
teľa múzea). Tu vzniká priestor na spra-
covanie a sprístupnenie nových tém, 
takých, ktoré sú späté s minulosťou 
regiónu a jeho kultúrou. Všetko toto, je 
zatiaľ iba vízia, sen. Ja však verím, že 
s  Božou pomocou a s ďalšou podpo-
rou župy sa všetky sny stanú skutoč-
nosťou v blízkej budúcnosti,“ uzavrel 
svoje slová Iván Nagy.

Čerstvo znovuzvoleného riaditeľa 
múzea pozdravil aj predseda Trnavskej 
župy Jozef Viskupič, ktorý vyjadril ra-
dosť z postavenia novej budovy.

„Som rád, že sa nám podarilo vytvoriť 
moderné prostredie pre zamestnan-

cov múzea a historické artefakty. Teší 
ma, že sme sa mohli pustiť do takejto 
investície a že sme ju dokázali zrealizo-
vať aj v takom ťažkom období, aké je 
za nami.“ Župan zároveň zdôraznil výz-
nam zachovania historických pamiatok 
pre mesto a región.

„Pri predchádzajúcom výberovom 
konaní pán riaditeľ prezentoval potre-
bu nových skladových priestorov, kto-
ré by mu umožnili rozšíriť možnosti 
múzea. Som rád, že sa mu tento sen 
splnil,“ povedal podpredseda župy Jó-
zsef Berényi, ktorý zároveň dodal, že 
Žitnoostrovské múzeum plní dôležitú 
funkciu: snaží sa zozbierať posolstvá 
a tradície našich predkov v žitnoostrov-
skom – našom - regióne.

„Tu som si aj ja sám uvedomil, aká 
dôležitá bola voda pre našich predkov, 
akú zásadnú úlohu hrali v živote ľudí 
tu usadených rôzne močiare a kanály 
a ako dobre dokázali využiť prírodnú 
silu, ako dobre si vďaka nej dokázali 
zabezpečiť živobytie,“ povedal József 
Berényi.

Slávnostné podujatie svojou prítom-
nosťou a záujmom poctili okrem iných 
aj zástupca primátora MUDr.  Juraj 
Puha, prednostka mestského úradu 
Ing. Darina Nagyová, pracovníci mest-
ského úradu, ale aj viacerí poslanci 
kraja a mesta a riaditelia inštitúcií. 
O hudobné spestrenie sa postarala ka-
pela Cseh Tamás Band.

(nagy, p: et)
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Több mint 250 ezer euróval 
támogatta a város a szervezeteket
Összesen 254 934 euró összegben tá-
mogatja Dunaszerdahely önkormány-
zata azokat a szervezeteket, klubokat, 
társulásokat, amelyek a  „Közhasznú 
szolgáltatások, általános közhasznú 
célok és közhasznú célok támogatá-
sa 2024” programban pályáztak a vá-
rosnál a kultúra, a sport, az oktatás 
vagy valamilyen szociális tevékeny-
ség kapcsán. A 116 benyújtott kére-
lem közül 112 volt érvényes, amelyből 
végül 107 nyert támogatást, megha-
tározott kritériumok szerint. A  támo-
gatási összegeket már át is utalta 
a város az egyes szervezeteknek.

A városi rendelet értelmében az ön-
kormányzat minden évben jelentős tá-
mogatást biztosít a civil szerveződések 
számára, egyrészt a helyi kulturális-tár-
sadalmi aktivitások támogatására, fej-
lesztésére, a kulturális örökség megőr-
zése, valamint a testnevelés és a sport, 
az oktatás és a nevelés támogatása és 
fejlesztése, a gyerekekkel és fiatalokkal 
való foglalkozás támogatása, illetve a  
szociális, a humanitárius és a jótékony-
sági tevékenységek támogatására.

Pályázni minden év január 31-éig le-
het a város honlapján közzétett elektro-

Celková výška poskytnutých dotácií 
z rozpočtu mesta presiahla 250-tisíc eur
Samospráva mesta Dunajská Streda podporuje tie organi-
zácie, kluby a združenia, ktoré predložili žiadosti o poskyt-
nutie dotácie z rozpočtu Mesta na financovanie projektov 
realizovaných v rámci programu „Podpora všeobecne pro-
spešných služieb, všeobecne prospešných účelov alebo 
verejnoprospešných účelov v roku 2024“ sumou v celkovej 
výške 254 934 eur. Zo 116 podaných žiadostí bolo pod-
ľa špecifických kritérií posudzovaných 112, z ktorých 107 
bolo napokon podporených. Jednotlivé podporené organi-
zácie už finančné prostriedky aj obdržali.

V zmysle všeobecne záväzného nariadenia samospráva 
každoročne podporuje občianske združenia v štyroch oblas-
tiach: rozvoj a podpora miestnych kultúrno-spoločenských 
aktivít, zachovanie kultúrneho dedičstva, rozvoj a podpora 
športu a telesnej kultúry, rozvoj a podpora výchovy a vzde-
lávania, podpora práce s deťmi a mládežou ako aj rozvoj a 
podpora sociálnej, humanitnej a charitatívnej činnosti.

Žiadosti sa podávajú každoročne do 31. januára prostred-
níctvom elektronického formulára zverejneného na webovej 
stránke mesta. O pridelení dotácie úspešným žiadateľom 
rozhodujú poslanci mestského zastupiteľstva a členovia od-
bornej komisie MsZ pre danú oblasť podpory – neposlanci v 
súlade s kritériami špecifikovanými v príslušnom mestskom 
nariadení.

Na financovanie projektov úspešných žiadateľov mesto 
každoročne vyčlení určitú časť svojho ročného rozpočtu. 
Podujatia a programy projektov musia úspešní žiadatelia 
zrealizovať v priebehu kalendárneho roka a následne predlo-
žiť vyúčtovanie dotácie.

V roku 2024 podali žiadatelia celkovo 116 žiadostí, z kto-
rých 4 boli kvôli nedostatkom vyradené z procesu hodnote-
nia. Podporených bolo v tomto roku 107 žiadostí o dotáciu 
(95,53 %).

(-)

nikus formanyomtatvány segítségével, 
majd a beérkezett anyagokat a városi 
képviselő-testület és az illetékes szak-
bizottságok nem képviselői tagjai pon-
tozzák, a városi rendelet értelmében 
meghatározott értékelési kritériumok 
szerint. 

A pályázatok finanszírozására pedig 
mindig a város éves költségvetésé-

nek meghatározott hányadát fordítják. 
Az  eseményeket, programokat, terve-
ket stb. a pályázóknak az adott naptári 
évben kell megvalósítaniuk, majd a fel-
használt összegről elszámolniuk.

2024-ben 116 pályázatot nyújtottak 
be az érdeklődő szervezetek, amelyből 
112 volt érvényes. Ebből nyert 107 pá-
lyázat (95,53%).
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„Voltunk, vagyunk és leszünk”

A Nemzeti Összetartozás Napján 
a  Trianon kopjafánál tartott hagyo-
mányos megemlékezést a dunaszer-
dahelyi Pázmaneum polgári társulás. 
A rendezvény főszónoka Darnai Zsolt 
történész volt.

A Trianon kopjafánál szervezett meg-
emlékezésen, amelyen részt vett töb-
bek között Puha György alpolgármes-
ter, Kiss Balázs, a pozsonyi magyar 
nagykövetség titkára, illetve több városi 
képviselő és intézményvezető is, előbb 
Bíró Emese, a Kodály Zoltán Alapiskola 
tanulója lépett fel, majd a Vámbéry Ár-
min Gimnázium diákja, Horváth Sofia 
Zina szavalt. 

Darnai Zsolt szerint „történelmi tanul-
ságunk tehát: a békét megőrizni kell, 
a háborút pedig elkerülni! Aki a békét 
védi, az országa és Európa jövőjét épí-
ti!”

A szónok a fiatalokhoz is szólt: „ami-
kor a mi nemzedékünk volt annyi idős, 
mint ti, akkor még elképzelhetetlen 
volt egy ilyen rendezvény. Az iskolában 
hallgattak 1920 eseményeiről, mint 
ahogyan a felvidéki, kárpátaljai, erdélyi 
és délvidéki nemzetrészek sorsáról is. 
Sőt, még a nemzetrész kifejezést sem 
használták, és nyilvánosan az egy nem-
zethez való tartozás élményét sem él-

Majstrovstvá Európy vo futbale 
budúci rok aj v Dunajskej Strede
V Dunajskej Strede sa už intenzívne pripravujú na budúco-
ročné majstrovstvá Európy vo futbale hráčov do 21 rokov, 
ktoré sa uskutočnia od 11. do 28. júna 2025 v ôsmich slo-
venských mestách.

Na rokovaní organizátorov a predstaviteľov radnice a mest-
ských inštitúcií na Mestskom úrade v Dunajskej Strede sa 
pod vedením viceprimátora MUDr. Juraja Puhu, MBA riešili 
predovšetkým otázky mobility, bezpečnosti aj nevyhnutných 
investícií do športovej infraštruktúry. 

Pracovné stretnutie bolo prvým zo série rokovaní, ktoré 
majú odštartovať intenzívnejšiu prípravu šampionátu v pod-
mienkach hostiteľských miest. Obe strany sa dohodli, že v 
úvodnej fáze spolupráce budú svoje aktivity zameriavať naj-
mä na propagáciu podujatia, keďže včasné a efektívne infor-
movanie nielen domácich, ale i zahraničných fanúšikov sú 
pre úspech šampionátu zásadné.

Šampionát by sa mal konať od 11. do 28. júna 2025. Zú-
častní sa na ňom 16 tímov, ktoré  celkovo odohrajú 31 zá-
pasov.  

V Dunajskej Strede na MOL Aréne sa odohrajú štyri zápasy, 
z toho jeden súboj v štvrťfinále.

Na budúcoročný európsky futbalový šampionát hráčov do 
21 rokov sa pripravuje aj sedem ďalších slovenských miest - 
Bratislava, Trnava, Nitra, Žilina, Trenčín, Prešov a Košice.

Organizátori odhadujú, že zápasy ME by mohlo na Sloven-
sku navštíviť až 300.000 fanúšikov.

Slovensko má ako hostiteľský štát účasť istú, z kvalifikácie 
si účasť vybojoval aj holandský tím. 

Predaj vstupeniek by mal byť spustený na jeseň tohto roka. 
V decembri sa uskutoční losovanie skupín; vtedy sa dozvie-

me, ktoré zápasy bude hostiť naše mesto.
(-)

hettük meg. Ezért is tartom fontosnak, 
hogy a mai napon szüleitekkel és taná-
raitokkal együtt itt vagytok, és megható 
műsorral az összetartozásunk érzését 
erősítitek bennünk. Köszönet érte!”

„Bármi is történjék körülöttünk Euró-
pában, mi merjünk keresztény magya-
rok lenni!” – zárta beszédét a Csallókö-
zi Múzeum munkatársa.

A programban a Vámbéry Ármin 
Alapiskola 3D osztályának kórusa is 
énekelt, őket Tóth Anna, a Vámbéry Ár-
min Gimnázium diákja követte. 

A Pázmaneum polgári társulás ne-
vében Karaffa Attila elnök, Dunaszer-
dahely város alpolgármestere szólt 
az egybegyűltekhez. „104 évvel a csú-
fos események után mi, itt Dunaszer-
dahelyen össze tudunk jönni, úgy, hogy 

kezet tudunk nyújtani egymásnak, ma-
gyar a magyarnak, hiszen ez a legfon-
tosabb az életünkben” – fogalmazott, 
hozzátéve, hogy a fiatalokban látja 
a város, de a magyarság jövőjét is.

„Feladatunk van itt a szülőföldünkön” 
– mondta. „Ki kell tartanunk magyarsá-
gunkban. S bár vannak olyan erők, akik 
szeretnék, ha nem lennének ilyen meg-
emlékezések, de nekik is üzenjük, hogy 
voltunk, vagyunk és leszünk –  a  jövő-
ben is.”

A programot Kovács Koppány, a Ró-
meó Vérzik zenekar frontembere zárta, 
majd a megemlékezők a Trianon kopja-
fánál helyeztek el mécseseket. Az ese-
mény házigazdája Rajkovics Haizok 
Melinda volt. 

(nagy)
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Umelú ľadovú plochu 
v tomto roku už určite neobnovia
V roku 2024 sa investícia, podľa ktorej 
by bola mestská umelá ľadová plocha 
kompletne obnovená a zastrešená, ur-
čite nezrealizuje. Primátor JUDr. Zol-
tán Hájos a Bc. Jozef Jany, štatutárny 
zástupca spoločnosti Municipal Real 
Estate Dunajská Streda s.r.o., ktorá sa 
zaoberá údržbou verejného priestran-
stva, informovali na tlačovej konfe-
rencii o problémoch, ktoré v súvislosti 
s prebiehajúcim projektom vznikli 
a prečo sa mesto rozhodlo upustiť od 
jeho realizácie.

Primátor Zoltán Hájos začal pri zrode 
myšlienky rekonštrukcie: vnímajúc po-
zitívny vzťah medzi samosprávou a fut-
balovým klubom DAC, ale aj v súvislosti 
s ostatnými športmi, akými sú hádza-
ná, šach či zápasnícky šport, Slovenský 
zväz ľadového hokeja navrhol možnosť 
podpory zastrešenia umelého klziska 
a vybudovania multifunkčnej haly.

„Táto hala by potom zabezpečovala 
priestor na mimoškolské aktivity pre 
deti základných škôl počas zimnej se-
zóny.

Slovenský zväz ľadového hokeja 
(SZĽH) by totiž mal záujem o oslovenie 
talentovaných mladých ľudí z Dunaj-
skej Stredy a okolia, ktorí by sa postu-
pom času mohli prebojovať dokonca aj 
do profesionálnej ligy.

V zmysle predstáv SZĽH by kvalifi-
kovaní učitelia so súhlasom rodičov 
zo škôl vyzdvihli tie deti, ktoré by chceli 
hrať hokej, či korčuľovať sa, previezli 
by ich k umelej ľadovej ploche mesta 
a tam by sa im venovali,” uviedol primá-
tor s tým, že mesto je prirodzene priaz-
nivo naklonené tejto príležitosti, ktorá 
bola prvýkrát sformulovaná v  roku 
2019.

V časoch pandémie bola táto téma 
zatlačená do úzadia a následne bola 
opäť predložená na stôl v roku 2021, 
keď sa po kontaktovaní samosprávou 
SZĽH vyjadril, že z jeho strany je o rea-
lizáciu stále záujem. „A tak bola nasto-
lená otázka, ako zastrešiť jestvujúcu 
umelú ľadovú plochu a ako ju zmoder-
nizovať. Veď, ak tie priestory pozná-
te, videli ste tie energeticky náročné 
motory a čerpadlá, ktoré prevádzkujú 

systém,“ dodal Zoltán Hájos s tým, že 
síce osvetlenie je už zmodernizované, 
no využitie umelej ľadovej plochy je 
nehospodárne a závislé od počasia. 
Vypracovali teda projekt obnovy, ktorý 
schválil aj Slovenský zväz ľadového 
hokeja.

Mestské infraštruktúry súvisiace 
so športom spravuje spoločnosť Muni-
cipal Real Estate Dunajská Streda s.r.o., 
ktorá tak z právneho hľadiska prevzala 
realizáciu projektu.

„Zo štátneho fondu na podporu špor-
tu sme požiadali o finančnú podporu 
na zastrešenie umelej ľadovej plochy 
vo  výške 1 250 000 eur,“ povedal šta-
tutár mestskej spoločnosti Jozef Jany 
a dodal, že podaný projekt bol úspešný 
a zo žiadanej sumy bolo schválených 
972 000 eur. Zámer podporila aj Tr-
navská župa a to sumou 200 000 eur. 
Vlastné náklady by boli v celku zabez-
pečené z úveru od lízingovej spoloč-
nosti vo výške 2,2 milióna eur.

Po podpísaní zmluvy o podpore na-
sledovalo vyhlásenie verejnej súťaže 
dodávateľov, výsledkom ktorej boli dva-
ja víťazi: dodávateľ stavby a dodávateľ 
technológie.

„Stavebná spoločnosť nám v januári 
2023 oznámila, že v projekte zhotovite-
ľa sú nedostatky. Vtedy bola privolaná 
projekčná kancelária, projektant a za-
čali sme pracovať na odstránení nedo-
statkov. Tento proces sa vliekol takmer 
rok,“ povedal Jozef Jany.

„Konečný termín investície je 31. ok-
tóber 2024, dovtedy však už nestihne-
me zrealizovať povinnosti vyplývajúce 
zo zmluvy s fondom na podporu špor-
tu,“ uviedol Jany s tým, že do uvedené-
ho dátumu by bolo treba jednak dokon-
čiť zastrešenie plochy a tiež predložiť 
vyúčtovanie, čo je nereálne.

„Navyše, ďalšie pracovné činnosti, 
ktoré medzičasom pribudli, a inflácia, 
ktorá je v stavebníctve za posledné dva 
roky citeľná, spôsobili pri súčasnom 
stave nedostatok financií vo výške 
970-tisíc eur. S poľutovaním vám preto 
oznamujem, že obnovu umelej ľadovej 
plochy nedokážeme zrealizovať plá-
novaným spôsobom. Začať a ukončiť 
stavbu do 31. októbra nie je možné.“

Inými slovami: žiadosť treba stiah-
nuť, nakoľko projekt v priebehu nie je 
možné meniť. Bude treba vytvoriť nový 
projekt a začať proces znova. Primá-
tor Zoltán Hájos vysvetlil aj to, kde sa 
v procese stala chyba.

„Firma, ktorá vyhrala verejné obstará-
vanie na vypracovanie projektu, vytvo-
rila vizuálny návrh bez chýb. Problémy 
začali, keď bolo treba vypracovať plán 
výstavby. Stavebná firma nás navyše 
upozornila, že v projekte sú nedostatky. 
Pochybenia vyplynuli z toho, že dodá-
vateľ spoločnosti Sabo s.r.o. so sídlom 
v Bratislave dal vypracovať projekt Ma-
riánovi Vargovi, architektovi z Piešťan, 
ktorý ho, ako neskôr vysvitlo, vypraco-
val bez vykonania osobnej obhliadky 
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miesta, vychádzajúc z údajov získa-
ných z Google Máp. Nikdy teda nevidel 
skutočné priestory, nepoznal terénne 
podmienky. Pritom nejde o investíciu 
na zelenej lúke, ale o plochu s jestvujú-
cimi danosťami, infraštruktúrou, budo-
vami: pri návrhu s nimi bolo treba rátať, 
aby výsledný návrh bol kompatibilný 
so súčasným stavom,“ - upozornil Zol-
tán Hájos. Ďalej okrem iného uviedol, 
že v areáli je aj rozdiel v úrovni (takmer 
2 metre), čo je veľmi dôležité zohľadniť 
kvôli stabilite haly.

„Keď projektant konečne prišiel 
na miesto a my sme ho konfrontovali 
s tým, že to, čo urobil, nie je zlučiteľné 
s  miestnymi podmienkami, nevedel 
na  to reagovať. Prisľúbil, že upravený 
plán predloží v určenej lehote a v pro-
cese budeme môcť pokračovať. Sa-
mozrejme došlo k zvýšeniu rozpočtu,“ 
povedal Zoltán Hájos, podľa ktorého 
architekt následne odmietol s mestom 
komunikovať či už cez spoločnosť Sabo 
s.r.o., alebo iným spôsobom. Upravený 
plán tak v lehote nepredložil, čím sa 
zvýšil investičný rozpočet takmer o mi-
lión eur, ktorý však za takýchto podmie-
nok nedokážeme pokryť.

„Tento nezodpovedný prístup zo stra-
ny odborníka ma priviedol k rozhod-
nutiu upovedomiť komoru architektov, 
aby menovaný architekt v budúcnosti 
už nikomu nemohol spôsobiť podobné 
škody,“ - naznačil primátor.

Pre zvýšené náklady, blížiaci sa ter-
mín ukončenia projektu a jeho neudr-
žateľnosť sa Dunajská Streda rozhodla 
odstúpiť od realizácie projektu a zís-
kané poskytnuté finančné prostriedky 
vrátiť fondu na podporu športu, resp. 
župe.

V každom prípade na rekonštrukciu 
umelej ľadovej plochy nezanevreli, pre-
tože podľa plánov sa ju mesto pokúsi 
v budúcnosti realizovať vo viacerých 
etapách pomocou vhodnej verejnej sú-
ťaže v súlade s uznesením mestského 
zastupiteľstva.

(nagy, p: et)

Koncertélmény 
a zene világnapján
Városunk két kórusa, a VOX Camerata 
és a Szent György Kórus adott csodá-
latos koncertet a zene világnapja al-
kalmából június 21-én.

„...volt valami, ami megvédte az em-
bert az érzelmek viharaiban, és ez a va-
lami mindenki számára hozzáférhető 
volt. Ez volt a művészet, a költészet, a 
dal, a muzsika” - köszöntötte András-
falvy Bertalan Széchenyi-díjas magyar 
néprajzkutató szavaival a különleges 
zenei ünnepen a megjelenteket Tilajčík 
Edit, az est háziasszonya, majd így foly-
tatta: „A mai napon a világ 120 orszá-
gában ünneplik a zenét, ezen belül több 
mint ezer városban rendeznek külön-
féle ingyenes hangversenyeket. Büsz-
kék vagyunk arra, hogy a mai nappal 
Dunaszerdahelyt is ezen városok közé 
sorolhatjuk”.

Az est első részében a házigazda Vox 
Camerata lépett színpadra. A Vox Ca-
merata kórus 2011-ben alakult, újraala-
pító karnagya, Németh Borbála veze-
tésével, az előző, 1990 és 1998 között 
működő kórus tagjaiból és új tagokból. 
2016-ban Gaál Zöld Ágnes vette át 
a kórus vezetését. Vezénylete alatt a 
Vox Camerata két CD-t is kiadott, és 
sikeresen szerepelt különböző hang-
versenyeken. Az énekkar 2019-ben 
aranysávos minősítést szerzett. A múlt 
évben a kórus tevékenysége szünetelt. 
Karvezetőjük anyai örömök elé nézett, 
hiányát a kórus meg is érezte. Köszö-
net illeti Koszorús Mátis Grétit, aki egy 
időre magára vállalta a karnagy szere-
pét; önzetlenül segített, amiben tudott. 
2024-ben megújult energiával folyta-
tódtak a próbák a kórus új karnagya, 
Hozák Margaréta vezetésével. A Vox 
Camerata 2011-től 2020-ig több mint 
30 hazai és külföldi koncertet adott - 
tudtuk meg Tilajčík Edittől, majd Hozák 
Margaréta vezetésével, ifj. Mezei Ernő 
zongorakísérete mellett hallhattuk a 
Vox Cameratát.

Másodikként a Szent György Kórus 
lépett színpadra, akikről az est házi-
asszonya elmondta, 2001-ben alkalmi 
énekkarként alakult a kórus mintegy 
15 lelkes énekes kezdeményezésére. 

Később állt össze az, a mára 30 tag-
gal igazi nagy zenei családot alkotó, 
az egymás iránti tiszteletet és a zene 
iránti végtelen alázatot, a zene szere-
tetét fontosnak tartó csoport. Mivel az 
első években Dunaszerdahely város 
egyetlen kórusa volt, ezért a repertoár 
a megszólaltatott művek nagyon szé-
les skáláját foglalja magába. A kórus 
elsődleges feladata az egyházi rendez-
vényeken, ünnepeken való szolgálat. 
Az egyházi műveken kívül sok klasszi-
kus zeneszerző kórusműve, valamint 
népdalfeldolgozások is szerepelnek a 
repertoárban.

A Szent György Kórus az elmúlt 23 év 
alatt szerves része lett Dunaszerdahely 
város kulturális életének. Elmaradha-
tatlan minden évben a már hagyomá-
nyos adventi, illetve karácsonyi kon-
certje, amely egyre nagyobb tömeget 
vonz a templomba.

A Szent György Kórus vezetője és 
karnagya Érsek Rezső, valamint Kol-
lár Katalin. A pénteki koncerten szólót 
énekelt Kollár Katalin, fuvolán Bazsó 
Horváth Zsuzsanna, hegedűn Boráros 
Pál nyújtották a zenei kíséretet.

Zárórészként a két kiváló kórus kö-
zös produkcióját hallhata a művelő-
dési központ színháztermét megtöltő 
közönség, majd a kórusok egy-egy 
virágcsokorral köszönték meg az oda-
adó munkát a karnagyoknak, valamint 
azoknak, akik munkájukat segítik.

Giuseppe Verdi: Rabszolgák kórusa 
csodás dallamával köszönt el a két 
kórus közös zenei estje végén, melyet 
hatalmas tapssal jutalmazott a Csap-
lár központ közönsége.

(rovin)
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A város iskoláinak kiváló tanulóit díjazták

Ismét diákokkal népesült be a városi hivatal Makovecz Im-
re-terme június 24-én – a véget érő tanév diákszemélyisé-
geit köszöntötte városunk vezetése.

Az iskola gyermekszemélyiségei 2024-ben: Kodály Zol-
tán Alapiskola: Dziadek Tamás, Komlós Eszter, Orsolya 
Máté.

Smetana ligeti Alapiskola: Daniel Both, Soňa Brezovs-
ká, Nicolas Kesely. Vámbéry Ármin Alapiskola: Bíró Péter 
Bendegúz, Bosnyák Dóra, Frigula Cyntia, Neilinger Eszter, 

Rajkovics Lia, Somogyi Borsika Lili, Szabó Rea. Jilemnický 
utcai Alapiskola: Jessica Korčeková, Márk Matus, Salima 
Miriam Mošaťová, Adrián Novotný, Alex Leó Puobiš, Patrik 
Rácz, Mark Soóky. Szabó Gyula Alapiskola: Bors Pál, Fónod 
Ádám, Gányi Kata, Ivicze Levente, Melicher Antónia, Nagy 
Lili, Papp Anna Glória. Művészeti alapiskola: Sofia Horváth, 
Németh Máté, Nina Sehnalová.

A diákok méltatását portálunkon olvashatják, illetve az ün-
nepi eseményen készült felvételeket is megtekinthetik.

Blahoželali k úspechom žiakov základných škôl

Sieň Imre Makovecza mestského úra-
du v pondelok 24. júna opäť zaplnili 
žiaci základných škôl. Vedenie nášho 
mesta prijalo detské osobnosti škôl 
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta 
Dunajská Streda.

Detské osobnosti školy 2024 sú: 
Základná škola Zoltána Kodálya 
s VJM: Dziadek Tamás, Komlós Eszter, 

Orsolya Máté. Základná škola Smeta-
nov háj: Daniel Both, Soňa Brezovská, 
Nicolas Kesely. Základná škola Ármi-
na Vámbéryho s VJM: Bíró Péter Ben-
degúz, Bosnyák Dóra, Frigula Cyntia, 
Neilinger Eszter, Rajkovics Lia, Somo-
gyi Borsika Lili, Szabó Rea. Základná 
škola Jilemnického: Jessica Korčeko-
vá, Márk Matus, Salima Miriam Moša-
ťová, Adrián Novotný, Alex Leó Puobiš, 

Patrik Rácz, Mark Soóky. Základná 
škola Gyulu Szabóa s VJM: Bors Pál, 
Fónod Ádám, Gányi Kata, Ivicze Leven-
te, Melicher Antónia, Nagy Lili, Papp 
Anna Glória. Základná umelecká ško-
la: Sofia Horváth, Németh Máté, Nina 
Sehnalová.

O úspechoch ocenených sa dočítate 
na našom portáli. Fotografie z poduja-
tia si môžete pozrieť v našej fotogalérii.

PROFESIONÁLNA 
KÚPEĽŇA 
PRE PSOV
Využite službu Dogwash na čerpacej stanici  
Slovnaft – Galantská cesta v Dunajskej Strede.
Nenoste si blato domov a vykúpte svojho psa  
u nás jednoducho a bez problémov.

slovnaft.sk

ODPORÚČANÉ  
VŠETKÝMI PACKAMI

SLN_606_03_DogWash_195x124.indd   1SLN_606_03_DogWash_195x124.indd   1 6/10/24   4:21 PM6/10/24   4:21 PM
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ZUBÁR                FOGORVOSGYŐR

96smile.com/sk   Tel.: +36 30 904 1866

68. Okolo Slovenska
Tímová časovka so štartom a cieľom v Dunajskej Strede - 26. júna 2024.



KRÓNIKA – KRONIKA

További információk, híreink, programkínálat Dunaszerdahelyről:  
www.dunaszerdahelyi.sk
Všetky články, programy,  aktuálne informácie a správy nájdete na 
našej stránke:  www.dunajskostredsky.sk

Születések – Novorodenci
Bertóková Aylin Tamara
Fekete Kende
Helmešová Elena
Hodosi László Dávid
Marczel Maja
Markovičová Alexandra
Oláh Ernesto Rómeo
Števove Viola
Wimmer Dávid
Zsemlye Levente

Házasságkötések – Sobáše
Mgr. Almásy Gergely – Ing. Halászová Noémi
Bertók Karol – Bertóková Mária
Csiba Gergely – Csörgöová Karolina
Černický Albert – Bodóová Magdalena
Deák Alexander – Végh Tímea
Foukal Roland – Kiss Beáta
Laczkó Áron – MUDr. Méhes Anna
Molnár Csaba – MUDr. Lednecká Kitti
Pálfi István – Sebök Dóra
Bc. Sedláček Kristián – Tarrová Simona
Takács Robert – Krechňáková Martina
Vén Ádám – Škerlecová Orsolya
Vörös Raimund – Angyalová Dóra 

Elhalálozások – Zomreli
Bábicsová Alžbeta (1940)
Csibová Anna (1942)
Eleková Magdaléna (1930)
Godány František (1955)
Kardos Pavel (1964)
Károlyiová Anna (1949)
Katonová Zuzana (1964)
Kruljacová Mária (1950)
Mészárosová Helena (1939)
Molnár Mikuláš (1946)
Narancsíková Mária (1937)
Patasi Zoltán (1930)
Mgr. Pódová Eva (1961)
Sátorová Estera (1931)
Takácsová Helena (1936)
Takácsová Terézia (1954)
Virágová Zuzana (1945)
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